



# 社區牙科支援計劃



衛生署  
Department of Health



## 計劃背景

社區牙科支援計劃為政府的資助牙科服務。透過與非政府組織合作，向有經濟困難的弱勢社群提供資助牙科服務，鼓勵他們早發現、早治療牙患。



新增

## 服務對象

參加計劃的人士必須持有有效的香港身份證及已登記加入醫健通，以及為下列任何一項的受惠人或受助者：

- 牙 社會福利署（社署）「長者生活津貼」
- 牙 社署「長者社區照顧服務券計劃」（第二級共同付款級別）
- 牙 社署「綜合家居照顧服務（體弱個案）」/「改善家居及社區照顧服務」/「家居支援服務」（第一或第二級別收費 / 共同付款級別）
- 牙 醫院管理局（醫管局）「醫療費用減免」
- 牙 透過指定的非政府組織社工協助申請參加計劃的無家者



## 參加方法

選擇並自行聯絡已參與計劃的非政府組織牙科診所，申請參加計劃及預約診症日期。



接受服務前：

1. 填妥申請表（可從計劃網頁下載，或向參與計劃的牙科診所索取）
2. 登記加入醫健通



接受服務當日：

帶同填妥的申請表，香港身份證，以及資格證明文件正本前往牙科診所確認申請資格，並接受服務。

申請人如有需要可直接聯絡跟進其個案的註冊社工，並由註冊社工協助申請。



擴大

## 資助服務範圍

資助服務	行政費 / 共付額 (類別甲 *)	行政費 / 共付額 (類別乙 *)
<b>每 180 日：</b>		
口腔檢查	行政費由政府全數資助	免費
X 光檢查		
緩解牙齒疼痛的藥物		
補牙或拔牙		\$50 / 牙齒
移除牙橋或牙冠		\$100 / 牙橋 \$50 / 牙冠
<b>每 365 日：</b>		
洗牙	行政費由政府全數資助	\$50
根管治療		\$50 / 牙齒
<b>每 5 年或以上：</b>		
鑲配活動假牙	\$500 / 副	\$1,000 / 副

\* 類別甲：符合以下資格的參加者：

- (1) 「綜合家居照顧服務（體弱個案）」/「改善家居及社區照顧服務」/「家居支援服務」（第一級別收費 / 共同付款級別）的服務使用者；或
- (2) 醫管局「醫療費用減免」合資格人士（全數）（包括 75 歲或以上「長者生活津貼」的受惠人）；或
- (3) 無家者

\* 類別乙：不符合類別甲的參加者

- 鑲配活動假牙服務提供予剩餘少於 20 顆牙齒的計劃參加者
- 每副活動假牙指上顎或下顎，同時鑲配上及下顎活動假牙會被視為一次鑲配活動假牙服務，而相關費用會以兩副假牙計算。
- 曾於關愛基金「長者牙科服務資助」項目下接受鑲配活動假牙服務亦會計算在配額內

(註：資助服務將根據主診牙醫評估結果而提供，並設有配額。計劃參加者須向非政府組織直接繳付行政費/共付額。)

**Community Dental Support Programme**

**ENHANCED VERSION**

**Government-funded programme**

**衛生署**  
Department of Health



## Background

The Community Dental Support Programme (CDSP) is a government-subsidised dental service, aims to promote early identification and timely intervention of dental diseases among the underprivileged groups with financial difficulties, through collaboration with NGOs.



## Target Beneficiaries

Participants must be a holder of a valid Hong Kong identity card, be enrolled in the Electronic Health System (eHealth), and be a current beneficiary or recipient of any of the following measures:

- ▀ Old Age Living Allowance (OALA) of the Social Welfare Department (SWD)
- ▀ Community Care Service Voucher Scheme for the Elderly (CCSV) of the SWD (Co-payment Category II)
- ▀ Integrated Home Care Services (Frail Cases) (IHCS(Frail Cases)), Enhanced Home and Community Care Services (EHCCS), or Home Support Services (HSS) subvented by the SWD (Level 1 or 2 fee charge or Co payment Category I or II)
- ▀ Medical Fee Waiver under the Hospital Authority (HA)
- ▀ Homeless certified and referred by registered social workers in designated NGOs



## How to Access the Services

Select and contact the NGO dental clinic of your choice and make an appointment in advance



Before the appointment:

1. Complete the Application Form (Forms are available on CDSP website or at participating clinics)
2. Complete registration in eHealth



On the day of appointment:

Bring the completed form, HKID card, and the originals of the supporting documents.

Applicants can directly contact their social workers for application.



## Scope of Subsidised Services

Subsidised Services	Administration Fee/Co-Payment Fee (Category A*)	Administration Fee/Co-Payment Fee (Category B*)
<b>Every 180 days:</b>		
Oral health assessment	The Government will subsidise the administration fee in full	Free
X-ray examination		
Medication for dental pain relief		
Dental filling or extraction		\$50 / Tooth
Removal of bridge or crown		\$100 / Bridge \$50 / Crown
<b>Every 365 days:</b>		
Scaling	The Government will subsidise the administration fee in full	\$50
Root canal treatment		\$50 / Tooth
<b>Every 5 years or more:<sup>^</sup></b>		
Fitting of removable dentures	\$500 / Set	\$1,000 / Set

\* Category A: Participants of one of the following categories:  
 (1) IHCS (Frail Cases) / EHCCS or HSS (Level 1 fee charge or Co-Payment Category); or  
 (2) Medical Fee Waiver (Full) of the HA (including recipients of OALA aged 75 or above); or  
 (3) The homeless

\* Category B: Participants who do not fall into Category A

- ▀ Fitting of removable dentures will be provided to participants with fewer than 20 remaining teeth
- ▀ Each set of removable dentures refers to either upper or lower dentures. Fitting both upper and lower removable dentures at the same time is considered receiving the removable dentures fitting service once, the co-payment fee counts each for the upper and lower dentures.
- ▀ The receipt of removable dentures services under the Community Care Fund Elderly Dental Assistance Programme (EDAP) will also be counted within the quotas

(Note: The subsidised services with quotas will be provided subject to assessment by attending registered dentist. Participants shall pay the administration/co-payment fees directly to the NGO.)